

СОДЕРЖАНИЕ CONTENTS

Раздел 1. Духовно-нравственные проблемы российского общества

<i>Блинова О. А., Чугаева И. Г.</i> Со-бытие семьи и школы: сущность и основные характеристики	9
<i>Blinova O. A., Chugayeva I. G.</i> Co-existence of family and school: essence and main characteristics	
<i>Бурханов А. Р.</i> Проблемы и перспективы современного коммуникационного процесса	17
<i>Burkhanov A. P.</i> Problems and prospects of the modern communications process	
<i>Жилина В. А.</i> Риски пустоты идеалов социального развития	24
<i>Zhilina V. A.</i> Risks of emptiness of social development ideals	
<i>Креписов К. М.</i> Бунтарская природа нормы в когнитивных практиках человека . . .	30
<i>Krepisov K. M.</i> The rebellious nature of the norm in human cognitive practices	
<i>Новикова О. Н.</i> Российский менталитет: традиционный взгляд и современная реальность	36
<i>Novikova O. N.</i> Russian mentality: traditional view and modern reality	
<i>Сахаров М. А., Гаврилова Ю. В.</i> Детерминанты ментальности личности: социоприродный контекст	43
<i>Sakharov M. A., Gavrilova Yu. V.</i> Determinants of personality: socio-natural context	
<i>Хрущева П. В.</i> Славянофильство и государство: история отношений	50
<i>Khrushcheva P. V.</i> Slavophilism and the state: relationship history	
<i>Яковлева Е. Л.</i> Философско-художественная попытка прочтения специфики гламурного дискурса повседневности	59
<i>Yakovleva E. L.</i> A philosophical and artistic attempt to read the specifics of the glamorous discourse of everyday life	

Раздел 2. Цифровая культура и технологии

<i>Анянова Е. В., Гильмиярова Л. И.</i> Проектирование Web-сайта в образовательной сфере	66
<i>Anyanova E. V., Gilmiarova L. I.</i> Designing a Web site in the educational sphere	
<i>Быльева Д. С.</i> Искусственный интеллект в сети: решения и вызовы	72
<i>Bylieva D. S.</i> Artificial intelligence on the network: solutions and challenges	
<i>Варавва М. Ю.</i> Компетентностный пул: профессиональные требования к ИТ-специалистам	78
<i>Varavva M. Yu.</i> Competence pool: professional requirements for IT specialists	

<i>Кузнецова И. О., Шляпина Ю. В.</i> Возникновение искусственного интеллекта, его преимущества и недостатки	83
<i>Kuznetsova I. O., Shlyapina Yu. V.</i> The emergence of artificial intelligence, its problems and disadvantages	
<i>Помыткина Л. Ю., Писарев И. Д.</i> Применение нейронных сетей в сфере разработки компьютерных игр	88
<i>Pomytkina L. Yu., Pisarev I. D.</i> The use of neural networks in the development of computer games	
<i>Султанова А. В., Балабанова Е. С., Пенькова А. В.</i> Цифровая трансформация системы государственного управления	93
<i>Sultanova A. V., Balabanova E. S., Penkova A. V.</i> Digital transformation of the public administration system	
<i>Хроль Е. В., Замотайлова Д. А.</i> Использование технологий искусственного интеллекта для цифровизации бизнеса	100
<i>Khrol E. V., Zamotailova D. A.</i> Use of artificial intelligence technologies for business digitalization	
<i>Чевардина А. Ю.</i> Программные комплексы, используемые для систем автоматизированного проектирования (САПР) и 3D-моделирования	105
<i>Chevardina A. Yu.</i> Software complexes used for systems of automated design (SAD) and 3D-modeling	

Раздел 3. Формирование профессиональной компетентности обучающихся

<i>Бархатов М. Н.</i> Активные методы обучения в реализации технологии формирования профессионального мировоззрения студентов социальных направлений подготовки в университете	113
<i>Barkhatov M. N.</i> Active teaching methods in the implementation of technology for the formation of the professional worldview of students of social areas of training at the university	
<i>Кисель Н. Ф., Костюсова Э. Т., Ларина Н. М.</i> Изучать или не изучать? Мотивация студентов неязыковых вузов к изучению иностранного языка	120
<i>Kisel N. F., Kostousova E. T., Larina N. M.</i> To learn or not to learn? Motivation of non-linguistic higher educational institutions students to foreign language learning	
<i>Левченко В. А.</i> Обучение бакалавров-лингвистов письменному деловому общению на китайском языке	126
<i>Levchenko V. A.</i> Training of bachelor linguists in written business communication in Chinese	
<i>Петрикеева И. А.</i> Преподаватель в виртуальной комнате: к e-learning-дидактике высшей школы	131
<i>Petrikeeva I. A.</i> Teacher in the virtual room: to the e-learning didactics of the higher school	

<i>Потехин Б. А., Христюбов А. С.</i> Пути совершенствования инженерного образования и научно-техническое сотрудничество в университетах Латинской Америки	138
<i>Potekhin B. A. Khristolyubov A. S.</i> Ways to improve engineering education and scientific and technical cooperation in Latin American universities	
<i>Терентьева Н. П.</i> Использование цифровых инструментов в формировании диагностических компетенций будущих дефектологов	143
<i>Terentyeva N. P.</i> The use of digital tools in the formation of diagnostic competences of future defectologies	
<i>Уланова О. Б.</i> Соотношение теории и практики изучения иностранного языка в нелингвистическом вузе	149
<i>Ulanova O. B.</i> Correlation between theory and practice in foreign language learning in a non-linguistic university	
<i>Уразова Ю. Е.</i> Стандарт Worldskills как инструмент формирования профессиональной компетентности педагогов дополнительного образования в условиях колледжа	160
<i>Urazova Yu. E.</i> Worldskills standard as a tool for developing the professional competence of teachers of additional education in college conditions	
<i>Шабашова Е. В.</i> Применение дистанционных образовательных технологий в преподавании социально-гуманитарных дисциплин	165
<i>Shabashova E. V.</i> Application on distance learning in teaching social and humanitarian disciplines	

Раздел 4. Российская повседневность: история, современность, перспективы развития

<i>Андреев А. Н., Березина А. В.</i> К вопросу о неопределенности нарративного анализа	172
<i>Andreev A. N., Berezina A. V.</i> To the issue of uncertainty of narrative analysis	
<i>Антошин А. В.</i> Русский лес в мемуарах советских перемещенных лиц	178
<i>Antoshin A. V.</i> Russian forest in the memoirs of soviet displaced persons	
<i>Литвинец Е. Ю.</i> Влияние репродуктивного поведения населения на развитие трудовых ресурсов СССР в 1970-е гг. (на примере Урала)	185
<i>Litvinets E. Yu.</i> Impact of reproductive behavior of the population on the development of labour resources in the USSR in the 1970s (by the example of the Urals)	
<i>Ляхудзаев М. И.</i> Политическая повседневность левых эсеров Кунгурского уезда в условиях Гражданской войны (по материалам биографии П. Г. Антропова)	191
<i>Lyukhudzaev M. I.</i> The political everyday life of the left socialist revolutionaries of the Kungur district under the conditions of the Civil war (based on P.G. Antropov's biography)	

<i>Москаленко М. Р.</i> Особенности трансляции культурной памяти общества в информационную эпоху: вопросы изучения со студентами вузов	200
<i>Moskalenko M. R.</i> Peculiarities of translation of the cultural memory of society of information age: issues of studying with university students	
<i>Пудов Г. А.</i> Из истории Лысковской кузнечно-слесарной мастерской (I четверть XX в., Макарьевский уезд Нижегородской губернии)	205
<i>Pudov G. A.</i> From the history of Lyskovo blacksmithing and locksmith workshop (I quarter of the XXth century, Makaryevsky district Nizhny Novgorod province)	
<i>Пухов Д. Ю.</i> Преступность в Пермской губернии в 70-х – начале 80-х гг. XIX в.	212
<i>Pukhov D. Yu.</i> Crime in the Perm province in the 70's – early 80's of the XIXth century	
<i>Чевардин А. В.</i> Строительство империи: итоги развития России в XVIII – начале XX вв.	223
<i>Chevardin A. V.</i> The Empire building: results of Russia's development in the XVIII – early XX centuries	
<i>Черезова О. Г.</i> Воспитательная работа в советской школе	232
<i>Cherezova O. G.</i> Educational work in the Soviet school	

**Раздел 5. Проблемы экономической безопасности
в России и мире**

<i>Гамидова А. Э., Плотников В. А.</i> Развитие и эффективность туризма как вида экономической деятельности	238
<i>Gamidova A. E., Plotnikov V. A.</i> Development and efficiency of tourism as a kind of economic activity	
<i>Капустина Ю. А.</i> Проблема бедности как угроза экономической безопасности России	245
<i>Kapustina Yu. A.</i> The problem of poverty as a threat to Russia's economic security	
<i>Коломыцева О. Ю.</i> Трансформация модели участия России в системе международного разделения труда как инструмент обеспечения экономической безопасности национальных производителей	252
<i>Kolomytseva O. Yu.</i> Transformation of the model of participation of Russia in the system of international division of labor as a tool of economic security of national producers	
<i>Кувалдина Т. Б.</i> Публичность бухгалтерской отчетности и безопасность информации, раскрываемой в ней	263
<i>Kuvaldina T. B.</i> The public nature of the financial statements and the security of the information disclosed therein	
<i>Реброва Т. А.</i> Региональные особенности развития малого предпринимательства в России	268
<i>Rebrova T. A.</i> Peculiarities of small business development in the regions of the Russian Federation	

Федотова Г. В. *Deception* – решения кибербезопасности банков 276
Fedotova G. V. *Deception* – banks cyber security solutions

Фоменко Т. А. Внутренний контроль и экономическая безопасность
 организации 282
Fomenko T. A. Internal control and economic security of the organization

**Раздел 6. Перспективные направления развития научных
 и методических исследований в сфере естественных наук
 для подготовки инженерных кадров в высшей школе России**

Вдовин А. Ю., Рублева С. С. Ограниченная вариация – новые возможности
 оценки точности методов численного интегрирования 288
Vdovin A. Yu., Rubleva S. S. A limited variation – new possibilities for estimation
 of the accuracy of numerical integration methods

Демидова И. Н. О возможности формирования качественного воспитания
 с применением информационно-коммуникационных средств как дополнительный
 аспект в обучении математики 297
Demidova I. N. The possibility of forming high-quality education using information
 and communication tools as an additional aspect in teaching mathematics

Золкина Л. А., Мухина В. М. Математика и математическое моделирование
 в инженерном образовании 302
Zolkina L. A., Mухina V. M. Mathematics and mathematical modeling
 in engineering education

Кащенко М. П., Кащенко Н. М. О вариантах электронного «эскорта» протона
 в простейших реакциях холодного синтеза 308
Kashchenko M. P., Kashchenko N. M. On the variants of proton electronic escort
 in the simplest cold fusion reactions

Киселева Г. В., Целищева С. В. Проблемы заочной формы обучения химии
 в Лесотехническом вузе 315
Kiseleva G. V., Tselishcheva S. V. Problems of correspondence education
 in chemistry at a forestry university

Семеновых А. Г. Необходимость восстановления физико-математической
 подготовки как фундаментальной основы инженерного образования в России 321
Semenovuykh A. G. The need to restore physical and mathematical training
 as the fundamental basis of engineering education in Russia

Федоровских Е. С. Возможности и проблемы электронного тестирования
 студентов, изучающих математику 328
Fedorovskikh E. S. Opportunities and problems of electronic testing of students
 studying mathematics

**Раздел 7. Здоровьесберегающие технологии и экология
в XXI в.**

<i>Алихаджиева А. С.</i> Важность экологического аспекта в условиях городской среды: проблемы и пути решения	334
<i>Alikhadzhieva A. S.</i> The importance of the ecological aspect in the urban environment: problems and solutions	
<i>Артемова А. А., Сродных Т. Б.</i> Значение организационно-правового регулирования при работах по озеленению городов	343
<i>Artemova A. A., Srodnykh T. B.</i> Significance of organizational and legal regulation in urban greening works	
<i>Бельских Е. В., Ширинян С. В.</i> Антропомаксимология в аспекте перспективы развития наук о человеке	348
<i>Belskikh E. V., Shirinyan S. V.</i> Anthropomaximology in perspective development of human science	
<i>Бердникова Ю. Г.</i> Особенности изучения дисциплины «Элективные курсы по физической культуре и спорту» в условиях дистанционного обучения	354
<i>Berdnikova Yu. G.</i> Features of studying the discipline elective courses in physical culture and sports in the conditions of distance learning	
<i>Лихачев А. Г.</i> Занятия в секции бокса как способ укрепления здоровья студентов	360
<i>Likhachov A. G.</i> Classes in the boxing section as a way to strengthen students health	
Наши авторы.	365
Our authors	